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Mötesanteckningar RPO Hälsofrämjande 

Datum: 2025-04-07 

Plats: Digitalt  

Närvarande: Annette Frisk (ordförande), Sofie Westerberg (processtöd), 

 Maria Elgstrand, Malin Beddesand, Marie Tigerryd, Sofia 

Dahlin, Marita Andersson 

Förhinder: Lena Hedin 

 

1. Välkomna 

Lägger föregående minnesanteckningar till handlingarna. 

2. Information från ordföranden 

Annette rapporterar från senaste kunskapsrådet (28/2), minnesanteckningar går att ta del 

av här. 

Atanas Petkovski från Jönköping deltog vid kunskapsrådet för att prata hälsoekonomi. 

Blev bra dialog efter presentationen. Enades om att ämnet är intressant men svårt och att 

det inte finns uppbackning inom kunskapsrådet kring hur vi ska tänka och göra kopplat 

till hälsoekonomi. 

Folkhälsomyndigheten arbetar en del med hälsoekonomi, har dels tagit fram verktyget 

NCDsim och har dels fått ett regeringsuppdrag för att göra en sammanställning över 

metoder och verktyg som finns för att göra hälsoekonomiska analyser. 

3. RAG fallprevention 

En RAG på temat fallprevention kommer att startas. Representation från vårt område 

har efterfrågats. Vi konstaterar dock att det är RPO äldres hälsa och palliativ vård som 

ska ha huvudansvaret för den här RAG:en, vi kan bidra med resurser vid behov men 

inte ha någon ordinarie deltagare. Annette återkopplar till RPO äldres hälsa och palliativ 

vård. 

4. NPO levnadsvanor 

Sofia informerar om aktuellt från NPO levnadsvanor, se bifogat bildspel. 

Gällande dialogdagen om hälsosamtal är det flera av de som varit aktiva i debatten som 

tackat nej till att medverka, hoppas att det ändå blir en konstruktiv dialog, vi reflekterar 

kring det vid kommande möte. 

Flera av oss kommer lyssna in HFS digitimme där NPO ska prata enhetlig 

dokumentation. Inför nästa möte bör vi också ha fått ett underlag att titta på gällande 

förslaget i sydöstra, diskuterar frågan närmre då. 

https://sydostrasjukvardsregionen.se/kunskapsrad/kunskapsrad-halsa-och-rehabilitering/motesanteckningar-kunskapsrad-halsa-och-rehabilitering/
https://sydostrasjukvardsregionen.se/kunskapsrad/kunskapsrad-halsa-och-rehabilitering/motesanteckningar-kunskapsrad-halsa-och-rehabilitering/
https://www.folkhalsomyndigheten.se/publikationer-och-material/publikationsarkiv/n/ncdsim-en-simuleringsmodell-for-den-framtida-utvecklingen-av-icke-smittsamma-sjukdomar/
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Vi har ännu inget förslag på ersättare till Sofia i NPO. Bra om det blir någon från 

Kalmar eller Östergötland. Alla kollar runt så tar vi upp diskussionen vid kommande 

möte. 

En mandatperiod i NPO är 3 år, ledamoten kan sitta i två mandatperioder. En generell 

uppdragsbeskrivning för nationella programområden finns på Kunskapsstyrningens 

webb. En specifik uppdragsbeskrivning för NPO levnadsvanor bifogas anteckningarna. 

5. Inför punkt forskningsfrågor 

Vi pratar ihop oss inför punkten om forskningsfrågor.  

Förslag på forskare som skulle kunna bjudas in till eventuella möten framöver: Ellinor 

Fransson, Jönköping. 

Finns många forskare inom området, vad vill vi framåt, ha ett stort nätverk? Nej, snarare 

några få kontaktpersoner. 

6. Forskningsfrågor 

Elena Shmarina, Hälsouniversitetet i Jönköping/Region Kalmar län och Ulrika Müssner, 

Linköpings universitet gästar. 

Annette presenterar kunskapsstyrningen, RPO och det ökade fokuset på 

forskningsfrågor, för att ge en bakgrund till varför vi ses idag. 

Elena och Ulrika berättar lite om hur samverkan ser ut mellan olika forskargrupper och 

lärosäten. Finns en del samverkan, men mycket handlar om gemensamma 

projektansökningar, metodik och artikelskrivande, inte så mycket kring datainsamling 

och dylikt. Lyfter att samarbetet med regioner skulle kunna bli bättre. 

Hur kan vi samverka framåt? Hjälpas åt att identifiera kunskapsluckor, se om det är 

verkliga kunskapsluckor eller om det snarare är att forskning inte har nått ut. 

Lättast att bygga ett samarbete runt en identifierad kunskapslucka och sedan utifrån det 

se vad vi kan göra, vilka kompetenser som finns/behövs, finansiering, nytta, spridning 

osv. 

Potentiellt område att hitta luckor för samarbete kring: personer som är svåra att nå, hur 

involverar vi dem, vilka metoder fungerar, osv? 

Vi tar en diskussion kring vidare arbete i det här området vid kommande möte. 

 

Vid tangenterna 

Sofie Westerberg 

https://kunskapsstyrningvard.se/kunskapsstyrningvard/programomradenochsamverkansgrupper.44275.html
https://kunskapsstyrningvard.se/kunskapsstyrningvard/programomradenochsamverkansgrupper.44275.html

